

[Text]

An hon. Member: They are very technical.

Mr. Kennett: Yes, they are very technical.

Mr. Lambert: They are much more important than just mere technical change.

Mr. Kennett: Yes, they are important in that they do broaden the scope.

Mr. Lambert: We will have a look at them.

Mr. Kennett: It is established that administration of foreign investment in banks will be carried out under the Bank Act and not under the Foreign Investment Review Act; covered in proposed Section 307.

This Part also includes the provisions of the present Bank Act in respect of appropriation for contingencies, use of the title "bank," general offences and penalties and administrative procedures.

A new Section 315.(3) requires the Minister to publish in the *The Canada Gazette* at least 60 days before their proposed effective date any regulations. This is new and in response to the concerns of previous committees about the use of regulations in the Bank Act. This will provide that 60 days at least before the publication of regulations, they will be published in the *Canada Gazette*, become generally known, and it would give members of Parliament, committees of Parliament and any interested parties an opportunity to peruse those regulations to make any recommendations for change that they think are warranted before the regulations become effective.

Part II of Bill C-6. I have now passed beyond the Bank Act. This is the problem with the omnibus bill, it is understanding its structure. I have now dealt with all the individual parts of the Bank Act and I am now dealing with Part II of Bill C-6. And Part II amends the Quebec Savings Banks Act, and it is covered in clauses 3 to 43 of the omnibus bill.

• 1055

Unlike the Bank Act, which is being repealed and replaced by a completely new act, the Quebec Savings Banks Act, which is the charter of a single institution, in effect, is being revised by means of a number of amendments to the existing legislation. The objectives of the amendments are to parallel certain of the provisions of the new Bank Act which are most appropriate for savings banks without engaging in a complete change, which will await the review of the question of the desirability of bringing in a new, broader Savings Banks Act. Because the act is being amended, the purpose of the amendments is noted in the usual way in the bill. That, of course, is not true for the new Bank Act, but you will find explanations for the amendments throughout this part of the bill.

To summarize, the amendments to the present act in this bill do the following.

(a) The expand the branching power of the Bank to all of Canada. At the moment, the Montreal City and District Savings Bank, the only bank under the Quebec Savings Banks

[Translation]

elles tiennent compte de préoccupations exprimées par ces mêmes comités.

Une voix: Elles sont de nature fort technique.

M. Kennett: Oui, en effet.

M. Lambert: Elles sont quant même fort importantes.

M. Kennett: Oui, car elles élargissent la portée de la loi.

M. Lambert: Nous les étudierons.

M. Kennett: Il est établi que la surveillance des prises de participation étrangère dans les banques relèvera de la Loi sur les banques et non de la Loi sur l'examen de l'investissement étranger. Il s'agit du projet d'article 307.

Cette partie reprend aussi les dispositions actuelles relatives aux provisions pour éventualités, à l'utilisation du titre «banque», aux infractions générales, aux pénalités et aux modalités administratives.

Un nouvel article 315.(3) exige que le ministre publie tout règlement dans *La Gazette du Canada*, au moins 60 jours avant sa date proposée d'entrée en vigueur. Cette modification fait suite aux préoccupations exprimées par les comités précédents au sujet de l'utilisation des règlements établis en vertu de la loi. Grâce à cette disposition, les députés, les comités parlementaires, ou toute personne intéressée, auront l'occasion de prendre connaissance des règlements et de proposer toute modification qu'ils jugent appropriée avant que ceux-ci n'entrent en vigueur.

J'en viens à la Partie II du Bill C-6. Nous avons terminé la Loi sur les banques. Il faut bien comprendre l'organisation de cette loi cadre. Je viens de vous parler des différentes dispositions de la Loi sur les banques et je passe maintenant à la Partie II du Bill C-6. La Partie II, contient les modifications à la Loi sur les banques d'épargne du Québec.

A la différence de la Loi sur les banques, qui est remplacée par un texte entièrement nouveau, la Loi sur les banques d'épargne du Québec qui actuellement, régit une seule institution sera modifiée par une série de modifications au texte de loi actuel. Celles-ci visent à appliquer aux banques d'épargne les dispositions appropriées de la nouvelle Loi sur les banques, sans que soit entreprise une refonte complète, pour laquelle on attendra d'avoir étudié la possibilité d'instaurer une nouvelle loi élargie sur les banques d'épargne. Vu que la loi sera ainsi modifiée, l'objet des amendements est repris de la façon normale dans le texte du bill. Il n'en est pas ainsi dans le cas de la nouvelle Loi sur les banques, mais on explique les modifications dans cette partie du projet de loi.

En résumé, les modifications proposées auront les effets suivants:

a) permettre à la banque d'ouvrir des succursales partout au Canada; à l'heure actuelle, la Banque d'épargne de la cité et du district de Montréal, la seule banque régie par la Loi sur les